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1. 6 aanvragen najaarsopenstelling 2023, 1 goedgekeurd.  Graag nader duiding waarom 5 
niet zijn goedgekeurd c.q. niet aan de beoordelingscriteria wordt voldaan. 

Voor de beoordeling van aanvragen is, door de gezamenlijke  
Beheerautoriteiten in Nederland, een beoordelingskader 
(stimulus.nl/opzuid-2021-2027/wp-
content/uploads/sites/12/2022/04/Beoordelingskader-EFRO-2021-
2027.pdf) vastgesteld. Alle ontvankelijke aanvragen worden op vijf punten 
beoordeeld, waarvoor in totaal tenminste 70 punten (van 100) gescoord 
moeten worden en minimaal 10 punten per criterium. 
Hierna een kort schets van de reacties van de Deskundigencommissie 
(DC) bij de vijf afgewezen projecten: 
1. Bijdrage aan de doelstellingen van OP Zuid (innovaties die de 

energie-, klimaat-, grondstoffen-, landbouw & voedings- en 
gezondheidstransitie) ondersteunen en/of versnellen) 

Omdat de doelstellingen van OP Zuid bekend zijn, levert dit 
criterium voor de meeste projecten geen problemen op en worden 
er meer dan 10 punten gescoord.  

2. Bijdrage aan duurzame ontwikkeling en maatschappelijke impact 
De onderbouwing van dit criterium schiet vaak tekort omdat 
“oorzaak en gevolg” te weinig geconcretiseerd worden. 

3. Financieel en economisch toekomstperspectief 
De keuzes bij een businesscase zijn breed en ingewikkeld. 
Vervolgens moeten deze met harde, concrete feiten onderbouwd 
worden. Veelal wordt gekozen voor een te optimistisch en te 
ambitieus toekomstperspectief. 

4. Innovativiteit 
De concrete uitwerking en onderbouwing van “het probleem en 
de beoogde oplossing” schiet nogal eens te kort.  

5. Algehele kwaliteit van het projectplan 
Tijdens een algemene informatiebijeenkomst voorafgaand aan 
een openstelling heeft de voorzitter van de DC uitgelegd hoe de 
DC plannen beoordeelt. Uiteraard vanuit de vijf vastgestelde 
beoordelingscriteria. In essentie komt hun werkwijze, naast 
inhoudelijke kwaliteit, neer op 3C’s (Compleet, Compact en 
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Concreet). Dat uitgangspunt is heel herkenbaar in de 
beoordelingen. Anders gezegd: wollig taalgebruik, niet 
complete/onvoldoende concrete/onnavolgbare onderbouwingen 
en de aanvraag baseren op aannames zijn taboe. 

 
De lessen uit alle beoordelingen (positief en negatief) worden op 
verschillende manieren opgepakt, waarmee ze voor algemeen gebruik 
beschikbaar komen: 
• Stimulus verwerkt de praktische tips in het format voor het projectplan 

dat verplicht gebruikt moet worden. Tijdens algemene 
informatiebijeenkomsten wordt naar dit format en de praktische tips 
verwezen. 

• Tijdens verdiepingsgesprekken met potentiële aanvragers en/of 
subsidieadviseurs wordt (door medewerkers van Stimulus, Impuls 
Zeeland en provincie) zeer kritisch gekeken naar het conceptplan en 
worden, vanuit de ervaringen, adviezen gegeven over 
aandachtspunten, opbouw van redeneringen, concreetheid van 
onderbouwingen, het gebruik van kwantitatief materiaal enz.   

• Aanvragers kunnen tijdens de voorbereiding van hun projectplan/-
aanvraag altijd vragen om mee te denken/lezen. In adviezen die 
daaruit volgen wordt op dezelfde aspecten ingegaan als in de 
verdiepingsgesprekken. 

 
Om de kwaliteit van de aanvragen vanuit Zeeland nog verder te 
verbeteren zijn nog een aantal andere initiatieven genomen. Zo is in 
najaar 2023 een workshop “aanvraag schrijven” gehouden, waarvoor een 
deskundig extern adviseur is ingehuurd. Ook heeft het college aan Impuls 
een budget beschikbaar gesteld om aanvragers via een voucherregeling 
een tegemoetkoming in de voorbereidingskosten voor een subsidie-
adviseur toe te kunnen. 

2. Wat is de reden dat op onderdeel ‘grondstoffen’ en ‘gezondheid’ geen Zeeuwse 
aanvragen zijn ingediend? 

Wij hechten er aan te constateren dat in die twee transities ook in Zeeland 
projecten worden uitgevoerd. Uit gesprekken met betrokkenen in het 
verleden blijkt dat er veel redenen te noemen zijn voor het ontbreken van 
Zeeuwse aanvragen: 
• Onbekendheid met subsidiemogelijkheden in het algemeen. Hierop 

reageren wij vaak met een informatief gesprek waarin de diversiteit in 
financieringsmogelijkheden geduid worden; 

• Onbekendheid met de mogelijkheden van OP Zuid. Dit proberen we 
zoveel mogelijk te beperken door op verschillende manieren daarover 
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te communiceren naar een zo breed mogelijk netwerk en door zoveel 
mogelijk partijen te informeren over subsidiemogelijkheden voor 
innovatieve projecten; 

• Keuze voor een ander subsidieprogramma dan OP Zuid. Ieder 
subsidieprogramma heeft zijn eigen karakter. Daardoor is er voor 
potentiële aanvragers ruimte voor keuzes.  

• Een keuze om geen Europese subsidie aan te vragen vanuit het 
vooroordeel dat deze programma’s slecht toegankelijk zijn en veel 
administratieve lasten met zich brengen. Overigens kan dit niet geheel 
ontkend worden. Wat velen echter niet weten is dat de beheerskosten 
van een project (de uitvoeringskosten van die administratieve last) tot 
de subsidiabele kosten behoren en dus meegefinancierd worden; 

• Een bewuste keuze om innovaties vanuit eigen middelen te 
financieren. 

 
Van belang hierbij is dat de ontwikkelingen – en dus het aantal projecten 
en subsidieaanvragen - in de transities energie, klimaat en 
landbouw&voeding verder zijn dan bij de andere twee transities. 
 
Door ondernemers, ondernemersverenigingen, belangenbehartigers en 
ook ondersteuningsgroepen zoals (subsidie-)adviseurs, accountants enz. 
te informeren en te spreken hopen wij de bekendheid van het subsidie-
instrument en vooral het subsidiebewustzijn te vergroten. Maar subsidie 
aanvragen c.q. het geld is niet het doel! Uiteindelijk gaat het om de steun 
voor de Zeeuwse initiatieven, ontwikkelingen en projecten. Die leveren 
immers de economische en sociale impact. 

 




